
Naturstyrelsen 
Hundeskove -  Hundewälder – Dog forests 

Regler for Hundeskove 
Reglerne for Naturstyrelsens mere end 150 hundeskove gælder ikke automatisk hos kommuner 
eller private skovejere, der selv fastsætter regler for sin hundeskov - tjek derfor altid reglerne for 
den hundeskov du ønsker at besøge. 
 

I Naturstyrelsens hundeskove må du lade din hund løbe frit - under forudsætning af, at du har 
"fuldt herredømme" over hunden - svarende til indholdet i hundelovens bestemmelser om `fuldt 
herredømme´. 
 

`Fuldt herredømme´ betyder ifølge tidligere domme, at hundeføreren kan standse hunden, hvis 
den fx angriber andre dyr og mennesker.  
 

Det betyder helt bogstaveligt, at hunden skal have tæt kontakt til føreren og ikke må genere andre 

gæster, hunde eller det vilde dyreliv, fx ved at true eller løbe efter dem.  
 

Hunde som ikke prompte kommer på kald skal derfor føres i snor eller holdes ved fod. For race- og 
blandingshunde der er omfattet af forbudslisten gælder særlige regler. 
 

Det er som udgangspunkt hundeføreren, som har ansvaret for at undgå konflikter. 

 

 

  

Regeln für Hundewälder 
Die Regeln der mehr als 150 Hundewälder die zu Naturstyrelsen gehören, gelten nicht Automatisch 
für Hundewälder die eine Kommune gehören oder in privaten Waldbesitz, die selber die Regeln für 
sein Hundewald festlegen – untersuchen Sie daher in voraus die Regeln für den Hundewald der Sie 
besuchen möchten. 
 

In den Hundewäldern der Naturstyrelsen dürfen Sie den Hund frei laufen lassen unter die 
Voraussetzung das Sie immer den oder die Hunde unter `volle Kontrolle´ haben –laut der Inhalt 
des dänische Hundegesetzes betreffend `volle Kontrolle´. 
 

`Volle Kontrolle´ bedeutet, laut früheren Urteilen des Gerichts, das der Hundeführer zu jeder 
Zeit den Hund aufhalten kann, falls dieser z.B. andere Tiere oder Menschen anfällt. 
 

Ganz Buchstäblich muss der Hund ein dichtes Verhältnis zu den Hundeführer haben und darf 
nicht andere Gäste, Hunde oder Wildleben bedrohen oder nachlaufen. 
 

Hunde die nicht sofort auf Rückruf reagieren müssen daher immer bei Fuß gehen oder an der 
Leine geführt werden. Für Rasse- und Mischlingshunde die von der Verbotsliste umfasst sind 
gelten besondere Regeln. 
 

Die Verantwortung Konflikte zu verhindern liegt als Ausgangspunkt immer bei dem Hundeführer. 

 
 
 
Rules for Dog Forests 
The rules in the more than 150 dog forests under Naturstyrelsen is not automatic compliant to dog 
forests owned by the municipality or private people. The landowner can make their own rules – 
therefore check up on the rules for the dog forest you wish to visit. 
 

In the dog forests of Naturstyrelsen your dog may run free without leash under condition of you 
being in `full control´ of the dog – due to the Danish dog law concerning `full control´. 
 

`Full control´ according to former convictions means, that the dog handler can stop the dog at all 
times if the dog should attack other animals or people. 
 

Literally, the dog must have a close bond to the dog handler and is not allowed to chase after or 
threaten other guests, dogs or wild life.  
Dogs who do not immediately come on call must go by foot or stay on the leash. Pedigree- and 
mixed dogs on the prohibition list has to obey special rules. 
 

The responsibility avoiding conflicts is mainly placed on the dog handler.  

  

https://www.visitsonderjylland.dk/turist/information/hundeloven-i-danmark
https://www.visitsonderjylland.de/tourist/informationen/das-daenische-hundegesetz
https://www.visitsonderjylland.com/tourist/information/danish-act-dogs

